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خبر اقتصادی

اعلام جزئیات صادرات برق ایران
به روسیه

فولادبــان- وزیر نیرو 
گفت: صنعت برق اکنون 
در ریل خوبــی قرار گرفته 
و از توانمنــدی خوبی هم 

برخوردار است.
 علی اکبر محرابیان ضمن اشــاره به آمار واردات و 
صادرات برق، اظهار داشــت: موضوع تبــادل برق جز 
برنامه های اصلی مذاکره کنندگان است، زمان هایی که 
ما نیاز داریم برق را از کشورهای مختلف وارد می کنیم و 
زمان هایی که مازاد داریم به کشورهای نیازمند صادرات 
برق داریم. وی گفت: برنامه تبادل برق همانگونه که در 

قراردادهای سال گذشته وجود داشته، ادامه دارد.
محرابیان در تشریح جزئیات اتصال شبکه برق ایران 
به شبکه برق روسیه، گفت: سنکرون اولیه با شبکه روسیه 
انجام شده است و اقدامات فنی برای سنکرون مشترک 
شبکه برق بین ایران، جمهوری  آذربایجان، ارمنستان 
و روسیه انجام می دهیم تا بتوانیم، پایداری شبکه برق 

کشور را ارتقا دهیم.
وزیر نیرو با بیان اینکه صنعت برق اکنون در ریل خوبی 
قرار گرفته و از توانمندی خوبی هم برخوردار است، تصریح 
کرد: صنعت برق اکنون هم برای رفع ناترازی ها و هم برای 

رشد اقتصادی از ظرفیت خوبی برخودار است.
    

قیمت هر متر نهضت ملی 
در شورای عالی مسکن اعلام شد

ایلنــا- عضو شــورای 
عالی مسکن اظهار داشت: 
در واقــع 8 میلیون تومان 
برای هر متر مربع، قیمت 
میانگین و متوسط بوده و 

طبیعتا در روستاها قیمت ساخت کمتر و در کلانشهرها 
قیمت کمی بالاتر خواهد بود.

احمد دنیامالی، در گفت وگو بــا ایلنا درباره آخرین 
پیشرفت فیزیکی پروژه نهضت ملی مسکن با توجه به 
اینکه از اتمام فاز اول آن- ساخت دو میلیون مسکن در 
دو سال- 8 ماه باقی مانده  است، اظهار داشت: براساس 
آخرین گزارش ها برای یک میلیون و 400 هزار واحد، 
اراضی تامین و آماده شده و ســاخت تعدادی واحد هم 
شروع شــده  است. بخشــی دیگر هم در مرحله تملک 
هســتند اما در مجموع عقب ماندگی در اجرای پروژه 

نهضت ملی مسکن وجود دارد.   
وی ادامه داد: مشکل بزرگی که در اجرای پروژه  نهضت 
ملی مسکن با آن مواجه بودیم، بحث صندوق ملی مسکن 
بود که خوشبختانه به تصویب شــورای نگهبان رسید 
و از نظر قانونی مشــکلی برای تامین مالی این صندوق 

وجود ندارد.
    

  رئیس اتاق بازرگانی ایران:
محدودسازی اینترنت به کاهش تولید 

ناخالص ملی منجر شد
نلاین-  رئیــس  خبرا
اتاق بازرگانی ایران گفت: 
3/3 درصد تولید ناخالص 
ملی به اقتصاد فناوری گره 
خورده است. محدود سازی 

اینترنت ضمن زیان جبران ناپذیری که برای شرکت ها 
و خدمات داشته اســت منجر به کاهش تولید ناخالص 
ملی شده است. 9 میلیون از جمعیت کشور برای عرضه 
محصولات خود به پیام رســان های خارجی وابســته 
هستند و گزارش ها حاکی از این است که فروش برخی از 
این کسب و کارها 50 تا 70 درصد کاهش پیدا کرده است.

غلامحسین شافعی   رئیس اتاق بازرگانی ایران گفت: 
هیچ ایرانی دلسوزی نمی تواند نسبت به اتفاقات دو ماه 
اخیر بی تفاوت باشد. از این رو امیدواریم به لطف پروردگار 

آرامش به کشور بازگردد.
    

وزیر جهاد کشاورزی:
12 هزار صیاد غیرمجاز داریم

وزیر جهادکشــاورزی 
گفت: بــا توجه بــه اینکه 
برخی از اوقــات به دنبال 
محدودیت صید می رویم 
۱۲ هزار صیــاد غیر مجاز 

داریم.در این زمینه در برنامه هفتم توسعه برنامه داریم که 
با کمک مجلس برای تقویت ذخایر در سواحل اقدامات 

بیشتری انجام شود.
سید جواد ساداتی نژاد گفت: با وجود اینکه آبزیان مواد 
مغذی ارزشمندی دارد اما در سفره مردم نتوانسته است 
خودش را به خوبی نشان دهد که نشان می دهد در معرفی 
و حتی تولید این محصولات مشکل داریم؛ در تولید شتر 
مرغ نیز با وجود اینکه جــزو تولید کنندگان بزرگ این 
محصول در دنیا هستیم اما جای مشخصی در سبد خانوار 
ندارد. وی بیان اینکه ظرفیت زیادی برای تولید آبزیان به 
ویژه در مناطق ساحلی داریم افزود: برای تقویت ذخایر در 

سواحل کشور باید اقدامات بیشتری شود.

 دومین ماه پاییــز در حالی به پایان 
می رسد که هنوز خبری از خودروهای 
وارداتی نیست اما در همین بی خبری، 
اخبار مرتبط با خودروهای وارداتی هر 
روز پرشمارتر از روز قبل از راه می رسند. 

 سخنگوی وزارت صمت حال اعلام 
کرده اســت واردات خودرو از فرانســه 
مشــمول ممنوعیت و تحریم اســت. 
بســیاری از اهل فن پیش از این اعلام 
رسمی پیش بینی کرده بودند که سپردن 
اختیار ورود خودرو به خودروساز می تواند 
زمینــه را بــرای واردات گران قیمت و 
غیررقابتی بــه بازار ایــران مهیا کند و 
حالا شــایعاتی که درخصوص افزایش 
احتمال واردات خودرو از چین و کره به 
گوش می رسد، می رود تا رنگ واقعیت 

به خود بگیرد.
ابهام بیشتر ماجرا اما به موضع دوگانه 
ایران در قبــال کره جنوبی و فرانســه 
برمی گردد. در حالی که کره جنوبی در 

اقدامی غیردوســتانه، در مذاکرات سه 
سال اخیر به رغم تمام قول ها پول بلوکه 
شــده ایران را آزاد نکرده است، مجاز به 

فروش خودرو به ایران شده است. 
پیش از این سخنگوی وزارت صمت، 
امید قالیباف اعلام کرده بــود: واردات 
خودرو از میــان خودروهایــی با برند 
کره ای، ژاپنی و اروپایی انجام می پذیرد 
و خودروهایی مانند هیوندای اکسنت، 
هیوندای i۱0، میتسوبیشــی میراژ، 
چانــگان CS35، ام جــی 3 و ام جی 
۶، سیتروئن C3 و محصولی از شرکت 
فولکس واگن )سئات( در لیست مدل 
خودروهایی است که قرار است به کشور 
وارد شود که این خودروها در محدوده 

قیمت حدود ۱0 هزار یورو قرار دارند.
به این ترتیب روشــن است تصمیم 
اخیر در تضاد با تصمیماتی اســت که 
ابتدای همین ماه برای ورود خودروهای 

کمتر از ۱0 هزار دلار اتخاذ شده بود. 
به این ترتیب به نظر می رسد واردات 
خودروها صرفاً بر خودروهای »ژاپنی، 

کره ای، چینی و اروپایی غیر فرانسوی« 
متمرکز  است.

چرا واردات خودروهای فرانسوی 
ممنوع شد؟

موضع رسمی وزارت صمت  درمورد 
تحریم واردات خودروهای فرانسوی از 
طریق سخنگوی وزارتخانه اعلام شد: تا 
پیش از تحریم های ظالمانه آمریکایی، 
فرانسوی ها با ســایپا از طریق شرکت 
پارس خودرو و بــا ایران خودرو از طریق 
شــرکت »ایکاپ« پروژه های مشترک 
تعریف کــرده بودند، امــا در میانه راه 
خودروسازان ایرانی را تنها گذاشتند و از 
این طریق خسارت های زیادی به صنعت 

خودروی کشورمان وارد کردند.
قالیباف تصریح کرد: تــا زمانی که 
خودروسازان فرانسوی این خسارت ها را 
جبران نکنند، هیچ سهمی در بازار بزرگ 
خودروی کشــورمان نخواهند داشت 
و واردات هرگونه خودرو از این کشــور 
ممنوع خواهد بود. این ممنوعیت شامل 

کشوری نظیر کره  جنوبی یا ژاپن و دیگر 
کشورها نخواهد شد، چون پروژه های 
مشــترکی با صنعتگران ایرانی تعریف 

نکرده بودند.
 این ضد و نقیض گویی خود عاملی 
است که سبب شــده اقتصاد ایران در 
وضعیت تازه ای قرار گیرد. وضعیتی که 
در آن بسیاری از واردکنندگان حرفه   ای 

ورود خودرو را غیرممکن می دانند. 
مهــدی دادفــر، دبیــر انجمــن 
واردکنندگان خودرو در این خصوص 
گفتــه اســت: آقــای قالیبــاف ورود 
خودروهای فرانســوی حتی با اطلاع از 
اقدامات این شرکت ها پس از تحریم را 
بلامانع اعلام کرده بود و پس از آن عنوان 
شــد که ورود خودروهای فرانسوی به 
همان دلایل ممنوع است. این موضوع 
نشــان می دهد کــه وزارت صمت هم 
اطلاعی از روند واردات ندارد و به اصطلاح 

تکلیفش با خودش مشخص نیست.
وی در گفت و گو بــا اقتصادآنلاین 
مشکل عمده واردات خودرو را آئین نامه 

اجرایی عنوان کرد و گفت: زمانی که شما 
بانک مرکزی که حتی در تامین ارز برخی 
کالاهای اساسی با مشکل روبرو است را 
به عنوان منبع تامیــن ارز برای واردات 
خودرو معرفی می کنید چگونه انتظار 

تامین منابع مورد نیاز را دارید؟
دادفر در ادامه گفــت: در بند دیگر 
آئین نامه واردات خودرو اعلام شده که 
باید انتقال تکنولــوژی صورت بگیرد. 
حتی در بهترین شرایط یعنی رفع همه 
تحریم ها، هیچ شــرکتی بــرای ۱0 تا 
۲0 هزار دستگاه خودرو قرارداد انتقال 
تکنولوژی امضا نمی کند. موضوع انتقال 
تکنولوژی در کنــار محدودیت تامین 
منابع ارزی و اصرار وزارت صمت بر آن 

بیشتر شبیه به جوک است.
ایــن اولین اعــلام رســمی ایران 
درخصــوص ممنوعیــت واردات 

خودروهای فرانسوی به ایران است . 
 پیش از این حتــی در زمان اجرای 
برجام، با وجود ســابقه بدعهدی، ایران 
بار دیگر همــکاری با خودروســازان 
فرانسوی را در دستور کار قرار داد اما به 
نظر می رسد این بار قصد دارد ماجرا را از 

زاویه ای دیگر پیش ببرد. 

فرانسوی ها آمدنی نیستند؟
محمدرضا نجفی منش، عضو هیات 
مدیره اتاق مشــترک ایران و فرانســه 
در گفت وگو با خبرآنلایــن درباره ابعاد 
این تحریم از ســوی ایــران گفت: این 

اظهارنظری که آقای قالیباف داشتند، 
فقط مربوط به واردات است.

وی توضیــح داد: طبــق صحبتی 
که من داشــته ام، متوجه شدم که این 
تصمیم فقــط مربوط بــه خودروهای 
وارداتی فرانسوی است و در صورتی که 
خودروسازان فرانسوی تمایل به تولید 
خودرو در ایران داشته باشند، مشکلی 

وجود ندارد.
وی با بیان این که این سیاستی است 
که دولت و وزارت صنعت داشته است، 
تصریح می کند: ایــن تصمیم از طریق 

وزارت صنعت اعلام شده است.
مهــدی میرعمادی، رییــس اتاق 
بازرگانی ایران و فرانسه نیز در گفت وگو 
با خبرآنلاین گفت: قبلا پژو، سیتروئن و 
رنو در ایران سرمایه گذاری داشتند و اگر 
برجام امضا شود، دوباره می توانند به کار 

خود ادامه دهند.

 ابهام عجیب در رفتار با 
کره جنوبی و فرانسه 

 آنچه ناظران را بیش از پیش متعجب 
می کند موضع ایران در قبال فرانســه 
در خصوص اعلام منــع ورود خودروی 
فرانسوی به ایران از یک سو و مجاز بودن 
واردات خودروهای کــره ای به ایران از 

سوی دیگر است . 
 ایران حداقل سه ســال است که در 
حال مذاکره با کره جنوبی برای آزادسازی 
هفت میلیارد دلار ارز بلوکه شده اش در 
این کشور است. آنچه وضعیت کنونی را 
مبهم می کند این است که پیش از این 
ایران واردات لوازم خانگی از کره جنوبی 
را در حالی ممنوع اعلام کرد که واردات 
این اقلام به کشور به طور کلی ممنوع بود 
اما حالا در شرایطی که واردات خودرو به 
کشور قرار است اجرایی شود، خودروهای 

کره ای امکان ورود به ایران را دارند. 
به نظر می رســد وزارت صمت تمام 
تلاش خود را برای اجرایی کردن برنامه 
ورود خــودرو به کار خواهد بســت اما 
نکته اینجاست که اما و اگرها همچنان 
ادامــه دارد و بنا بر اعــلام دبیر انجمن 
واردکنندگان، ورود خــودرو حداقل با 
آیین نامه فعلی امکان پذیر نیست و اگر 
این اتفاق بیافتد نیز واردات در حقیقت 

فراتر از قانون رخ داده است. 

بررسی ابعاد تحریم خودروهای فرانسوی در ایران؛

تکلیف وزارت صمت با خودش مشخص نیست

باران زرین قلم

دبیر انجمن واردکنندگان 
خودرو: آقای قالیباف ورود 
خودروهای فرانسوی حتی 

با اطلاع از اقدامات این 
شرکت ها پس از تحریم 
را بلامانع اعلام کرده بود 
و پس از آن عنوان شد که 

ورود خودروهای فرانسوی 
به همان دلایل ممنوع است. 

این موضوع نشان می دهد 
که وزارت صمت هم اطلاعی 

از روند واردات ندارد و به 
اصطلاح تکلیفش با خودش 

مشخص نیست

هر چند رییس سازمان برنامه و بودجه صراحتا اعلام کرده است 
که دولت در سال جاری و سال آینده قصدی برای افزایش قیمت 
بنزین ندارد، اما پرونده بنزین در فضای اقتصادی و سیاسی ایران 

باز مانده است. 
به گزارش خبرانلاین، بنزین، این سیاسی ترین کالا در سبد 
هزینه ای ایران بار دیگر خبرساز شده است. هر چند در فروردین 
ماه وزیر نفت اعلام کرده بود که مصرف و تولید بنزین سر به سر 
شده است اما در ششمین روز از شهریور ماه، جواد اوجی صراحتا 
با اشاره به فعال بودن 4400 جایگاه سوخت رسانی در کشور اعلام 
کرد: مصرف بنزین با کنترل کرونا و افزایش مسافرت ها از تولید 

پیشی گرفت.  
تابستان امسال در حالی که هنوز موج تورمی ناشی از حذف ارز 

4۲00 تومانی در اقتصاد ایران تخلیه نشده و تورم های بالای چهل 
درصد اقتصاد را نشانه گرفته بود، گزینه افزایش قیمت بنزین نیز 
مطرح گردید. برخی به استناد سخنان رییس جمهوری مبنی بر 
اینکه بخشی از افزایش قیمت ها را برای سال آینده گذاشتیم، بالا 

رفتن قیمت بنزین را در سال آینده محتمل می دانستند. 
 این در حالی است که رییس سازمان برنامه، پس از بالا گرفتن 
حرف و حدیث ها اعلام کرد نه امسال و نه سال آینده، قیمت بنزین 

افزایش نخواهد یافت . 

سه گانه ای برای بنزین
افزایش مصرف بنزین در شــرایط کنونی، می تواند ایران را 
به واردکننده بنزین تبدیل کند. این در حالی است که بسیاری 
معتقدند واردات بنزین در شــرایط کنونی فشاری مضاعف بر 
منابع ارزی ایران ایجاد خواهد کرد. از ســوی دیگر برخی نیز بر 
این عقیده اند که دولت قصد دارد قیمت بنزین را افزایش دهد. در 
چنین شرایطی بسیاری از کارشناسان هشدار داده اند رشد قیمت 
بنزین می تواند فشار مضاعفی در اقتصاد تورم زده بر ایران وارد کند. 
اظهارات مقامات دولتی نیز نشان می دهد این گزینه از دستور کار 
خارج است. این چنین است که گزینه سوم یعنی تولید بنزین در 
پتروشیمی ها قوت گرفته است و حالا اظهارات ضد و نقیض در این 
خصوص به گوش می رسد. شهریور ماه بود که وزیر نفت اعلام کرد 

برنامه ای برای تولید بنزین پتروشیمی وجود ندارد اما با این حال 
در مهرماه، رییس سازمان استاندارد که معاون رییس جمهوری 
است، تاکید کرده: تولید بنزین در واحدهای پتروشیمی را تایید 
می کنم اما بر کیفیت و استاندارد این سوخت نظارت می کنیم. حالا 
معصومه ابتکار، رییس اسبق سازمان محیط زیست نیز در تویینی 
اعلام کرده است: »باز هوا سرد شد و آلودگی هوای کلانشهرها 
افزایش یافت، گرچه تابستان خوبی هم نبود. گزارش ها حاکی از 
کاهش تعداد روزهای سالم، توقف نوسازی خودروهای فرسوده، 
کم  توجهی به معاینه فنی و محورهای دیگر برنامه کاهش آلودگی 
هواست و خبر بازگشت »بنزین پتروشــیمی« آلوده به چرخه 

توزیع. با مردم صادق باشید«.
همچنان خبرگزاری های همسو با دولت پرونده حمایت از 
بنزین پتروشیمی را در دستور کار قرار داده اند در حالی که پیش 
از این تجربه استفاده از این بنزین در ایران وجود داشت و بسیاری 
این نوع بنزیــن را عامل بروز ســرطان و بیماری های متعددی 
می دانســتند . ادعایی که هیچ گاه رد نشده و حتی مجری طرح 

بنزین پتروشیمیمایی نیز این را تایید می کند. 

چرا بنزین پتروشیمی متولد شد؟
 پیش تر نیز بنزین در اواخر دوره ریاســت جمهوری محمود 
احمدی نژاد و در زمان وزارت مسعود میرکاظمی، مشمول تحریم 
شد و در نتیجه ایران برای غلبه بر کمبود موجود نسبت به تولید 

بنزین در واحدها پتروشیمی روی آورد. 
تولید بنزین در پتروشیمی ها در قالب طرحی تحت عنوان 
طرح ضربتی افزایش تولید بنزین در سال ۱389 آغاز شد و تولید 
بنزین در ۶ مجتمع پتروشیمی شازند اراک، جم، برزویه )نوری(، 

امیر کبیر، واحد آروماتیک بندر امام و بوعلی سینا با ظرفیت روزانه 
۱5 تا ۱7 میلیون لیتر بنزین و 9 میلیون لیتر گازوئیل آغاز شد. 
استاندارد بودن یا نبودن بنزین پتروشیمیایی همواره و هنوز محل 

بحث موافقان و مخالفان بوده است. 
فریبرز پناهی، مجری طرح بنزین پتروشیمیایی درباره کیفت 
بنزین تولیدی در واحدهای پتروشیمی در سال ۱393 درباره این 
طرح گفته بود: در زمان تحریم و فشارهای بین المللی و کمبود 
بنزین در کشور طرح تولید بنزین در مجتمع های پتروشیمی را 
ارائه دادم این در حالی بود که قرار بود این طرح فقط در زمان تحریم 
مورد استفاده قرار بگیرد به همین منظور هم به طرح ضربتی تولید 

بنزین در مجتمع های پتروشیمی معروف شد.
وی در پاسخ به این سئوال که آیا شــما از سمی و سرطان زا 
بودن مواد پتروشیمی در محصول خروجی آگاه بودید؟ تاکید 
کرد: بنده به عنوان مبدع روش تولید بنزین از خطوط فرآیندی 
پتروشیمی ها، از ســمی و ســرطان زا بودن مواد پتروشیمی 
همچون بنزن و LBTX آگاه بودم و به همین دلیل در طرح اولیه 
بنده به این نکات کاملا توجه شده بود.  وی یک سال پس از اجرای 
بنزین پتروشیمی صراحتا گفته بود: روند اجرایی تولید بنزین در 
مجتمع های پتروشیمی بدون استفاده از روند اصلاح و بهسازی 
بود. طرح بنده این نبود که استفاده کردند. در واقع همان چیزی 
که در پتروشیمی ها تولید می شد را بدون هیچگونه روند اصلاحی 
و رساندن آن به استانداردهای روز تحویل پالایشگاه ها می دادند.

بیم آن می رود در ســایه ابهامات مطرح در ایــن حوزه، بار 
دیگر بنزین های غیراستاندارد ســر از باک خودروها درآورند. 
نکته اینجاســت که ســخنان ضد و نقیض وزیر نفت و معاون 

رییس جمهوری بی اعتمادی در این حوزه را افزایش داده است. 

ابهامات عجیب در باک خودروها

پرونده بنزین پتروشیمی مجددا باز شد

گزارش

در دومین روز از اجرای طرح فروش اوراق قرضه ارزی با هدف 
مهار قیمت دلار در بازار، بهای این ارز امریکایی در صرافی های 

بانکی بالاتر از 30 هزار تومان ماند. 
به گزارش قرن نو، قیمت هر دلار در صرافی های بانکی دیروز 

برابر با 30 هزار و 754 تومان اعلام شده است. 
 از روز شــنبه، بیست و هشتم آبان ماه ســال جاری، بانک 
مرکزی از ابزار تازه خود برای ساماندهی بازار بهره برد و نسبت 
به عرضه اوراق ارزی، با هدف پوشش تقاضای سرمایه گذاران 

اقدام کرد. 
 بر اساس این گزارش در آخرین روز هفته گذشته هر دلار در 
صرافی های بانکی قیمتی برابر با ۲9 هزار و ۱۱۱ تومان داشت 

اما با اجرای این طرح قیمت ها به سقف کانال سی هزار تومان 
نزدیک شده است.   بهار هر دلار در بازار آزاد نیز در کانال 34 هزار 
تومان باقی مانده و طبق اعلام صورت گرفته کمترین قیمت 

اعلامی برای هر دلار در بازار آزاد 34 هزار و 800 تومان است.   
نرخ توافقی دلار نیز کمتر از این رقم گزارش شده است. نرخ 

توافقی دلار 3۶ هزار و ۲۶0 تومان اعلام شد. 
بر اســاس این گزارش تا امروز ابزار جدیــد بانک مرکزی 

نتوانسته است تغییری در روند بازار ارز ایجاد نماید. 
 برخی صرافــان می گویند بی اعتمادی به آینده ســبب 
شده است مشتری برای خرید اسکناس بالا باشد. بسیاری از 
خریداران ارز در تلاش برای خرید اسکناس ارزی هستند و این 

امر نشان می دهد اسکناس ارزی به محلی برای پس انداز بخشی 
از سرمایه ها بدل شده است. 

کارشناسان نیز معتقدند اوراق ارزی ابزاری است که به صورت 
موقتی می تواند بر وضعیت بازار تاثیــر بگذارد و در بلندمدت 

توانایی تنظیم عرضه و تقاضا را دارا نیست. 
 از این منظر باید این نکته را در نظر گرفت که انتشار این اوراق 
نوعی تایید پس انداز بخشی از خانوارها به صورت ارزی است و 
این اتفاق نیز به واسطه بی ثباتی در ارزش پول ملی رخ می دهد. 
پیش از این نیز بانک مرکزی با هدف کم کردن فشار تقاضا 
در بازار سکه، نسبت به عرضه اوراق سکه اقدام کرد.   هر دو اوراق ، 

یعنی اوراق ارزی و اوراق سکه معاف از مالیات است. 
در شوک پیشین ارزی، دولت با هدف مهار قیمت سکه نسبت 
به پیش فروش سکه فیزیکی اقدام کرد که البته انتقاداتی نظیر 

حراج ذخایر طلا و ... در این باب مطرح گردید. 

در قالب طرح جدید بانک مرکزی، هر فرد قادر به خرید اوراق 
ارزی تا سقف چهار هزار دلار اســت.  در عین حال هر شخص 
حقیقی می تواند نســبت به خرید ۱00 سکه و صندوق های 

طلا هم بدون محدودیت نسبت به خرید این اوراق اقدام کنند.

سیگنال انتشار اوراق ارزی بر بازار ارز چیست؟
بررسی


